
Hej Nick Hækkerup, Sunheds- og Forebyggelsesudvalgets medlemmer samt Dadafo.  

 

Jeg begyndte at ryge som 16-årig, og nød cigaretter samt hyggen, men som mange andre godt vidste 

at denne livsstil ikke holder i længden. Jeg røg i godt halvandet år før at jeg skiftede til el-cigaretter, 

og hold da op en positiv forandring. I stedet for at gå rundt og lugte, have rygerlunger samt bruge en 

masse penge på cigaretter, var el-cigaretter et virkeligt godt alternativ. Jeg havde som så mange 

andre svært ved at stoppe med at ryge, men efter 3-4 uger med en el-cigaret lykkedes det. Jeg havde 

i denne periode også prøvet plaster, tyggegummi, nikotinpastiller samt nedskæring af cigaretter 

røget dagligt, men dette var det eneste der hjalp.  

 

I stedet for jeres latterlige love, hvor i er pigesure bare fordi at i tjener penge, syntes jeg i skulle 

tænke på frihed under ansvar. El-cigaretter bliver hverken markedsført eller omtalt som et ufarligt 

alternativ, men i stedet som et sundere alternativ. Jeres lov om 30.000 kr første år, og derefter 

10.000 kr hvert år er sindsyg, og det vil medføre at flere går tilbage til cigaretterne. Jeg mener at 

cigaretter er et meget værre alternativ end el-cigaretter, og derfor syntes jeg denne 

skræmmekampagne/latterlige måde at tjene penge på skal ophøre.  

 

Hilsen, Mads Max Lyngbye.  
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